
SOTSIAAL- JA TERVISHOIUKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL

Antsla 16. september 2014 nr 4

Algus kell 13.00, lõpp kell 15.00

13.00-14.00 juhatas Üllar Salumets, komisjoni esimees
14.00-15.00 juhatas Ly Kalmet, komisjoni aseesimees
Protokollis Helle Savi, sekretär-registripidaja

Mitteosalemisest oli teatanud Kadri Kõiv.
Koosolekust osa võtnud komisjoni liikmete registreerimise leht protokollile lisatud.

Sotsiaaltöö peaspetsialist Vilve Lepik ja sotsiaaltöötaja Malle Kodu ütlesid, et „Hooldusasutusse 
suunamise kord“ eelnõu on olemas.  Oktoobri alguses tuleb Tartu jurist Võru maakonna 
omavalitsustöötajatele esinema samal teemal ja võimalus on kord koos pädevate spetsialistidega 
välja töötada, sellepärast on ettepanek nimetatud korda täna mitte arutada.

Komisjoni liikmed olid tehtud ettepanekuga nõus ja kinnitasid ühehäälselt järgmise päevakorra: 

PÄEVAKORD:

1. Avahoolduse rahulolu küsitluste vahekokkuvõte
2. Antsla valla tervisedenduse arutelu
3. Informatsioon

1. Avahoolduse rahulolu küsitluste vahekokkuvõte

Ettekandega esinesid sotsiaaltöö peaspetsialist Vilve Lepik ja sotsiaaltöötaja Malle Kodu. 

Küsitlus viidi läbi hooldusteenust saavate elanike rahulolu kohta ja selleks esitati järgmised 
küsimused:  tervisliku seisundi kohta, eluaseme-, pesemisvõimaluste-, ajaveetmise (kuidas kodus 
oma aega veedavad), suhtlemisvõimaluste ja majandusliku seisukorra kohta. Millised on 
põhiteenused ja tugiteenused, mida vajatakse ning milliseid teenuseid oleks veel vaja nt 
transport.

Ära on jõutud külastada ja küsitleda 8 klienti, küsitleda on jäänud veel 10 klienti. 

Kliendid on üldiselt rahul. Rahulolematud on need, kellel on väiksem sissetulek ja toimetulek 
seega raskem.  Praegu on üks klient selline. Olukorra lahendamiseks on esitatud taotlus 
rehabilitatsiooniplaani koostamiseks, et oleks võimalik taotleda täiendavaid teenuseid. 

Avahooldustöötajatega ollakse väga rahul seitse inimest kaheksast.  

Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et kõik on väga hästi toiminud. On inimene, kes toime ei 
tule ja sotsiaaltöötajad püüavad leida lahendusi, kuidas toimida edasi.  



Toimus arutelu hooldusteenust saavate elanike hooldusteenuse ja transpordi hindade üle. Praegu 
lisandub hooldusteenusele kilomeetri hind, aga kas see peaks nii olema või võiks hind olla ühtne 
kogu vallas. See on arutelude küsimus. 
Riigipoolne suund on kodushoolduse võimaldamine ja arendamine.

Komisjoni liikmete ettepanek: 
Koduhooldusteenuse vajadus vallas kasvab iga päevaga ja uusi hindasid väljatöötades tuleb 
arvestada kogu valla elanike vajadustega.

2. Antsla valla tervisedenduse arutelu

Komisjoni esimees ütles, et hetkel kehtiv Tervisprofiil kehtib 2014. a lõpuni. 

Arenguspetsialist K.Joab ütles, et terviseprofiilis tuleb kajastada neid valdkondi, mis on Antsla 
piirkonna elanikele vajalikud. 
Leiti, et kehtiv profiil tuleb üle vaadata. 

Arenguspetsialist selgitas, et Terviseprofiili ja selle tegevuskava alusel oli ja on võimalik taotleda 
EL fondi rahasid. Terviseprofiili täitmist peaks jälgima tervisenõukogu. Tervisenõukogusse tuleb 
valida uued liikmed vabatahtlikkuse alusel. 

Komisjoni liige Maie Keel rääkis milliseid traditsioonilisi ja ühekordseid üritusi korraldatakse 
koolimajas tervise edenduse nimel lastele ja õpetajatele. Õpilaste tervislikust toitlustamisest. 
(AG tervisedendamise tööplaan 2013/2014 lisatud protokollile).

14.00 lahkus komisjoni esimees Üllar Salumets, koosolekut juhatas edasi komisjoni aseesimees 
Ly Kalmet.

Komisjoni aseesimees Ly Kalmet rääkis tervistedendavatest üritustest Lusti Lasteaias.
Lasteaias on olemas tervisedenduse töörühm, kuhu kuuluvad lasteaia direktor, õppealajuhataja, 
liikumisõpetaja, rühmaõpetaja ja kokk. Töörühm vaatab üle ja aitab koostada menüüsid, kuna 
lasteaia laste  toitlustamisel kehtivad erinõuded (päevane toit peab olema tasakaalus). 
Tervisedenduse töörühm organiseerib erinevaid tervisega seotud üritusi (liikumine, tervislik 
toitumine, ellujäämiskursus lastele metsa eksimise korral, lõbustavad üritused) lastele, 
personalile ja lastevanematele. Tegeletakse järjepidevalt laste turvalisuse ja ohutuse küsimustega.

Ly Kalmet ütles, et haridusasutuste (LL; AG) õppekavad sisaldavad nagunii tervist edendavaid 
tegevusi, toitlustamist ja üritusi, aga kuidas on olukord teistes valla asutustes, nagu Inno jt.
Komisjoni liikmed teadsid, et AS Antsla Innos pakutakse töötajatele sooja toidu.
Komisjoni aseesimees avaldas arvamust, et asutuste juhte tuleks teavitada, kuidas nad võiksid 
oma inimeste tervisele ja töötingimustele tähelepanu pöörata, et töötajad oleksid tervemad ja 
töövõimelisemad.
 
Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, lisada tunnustamise korda tervist edendav asutus.

Arenguspetsialist informeeris, et laupäeval, 4. oktoobril 2014. a, algusega 12.00 toimub meestele 
mõeldud päev – puu- ja juurviljade söömise vajalikkusest. Osalejatele pakutakse juurvilju ja 
smuutisid. Võru Maavalitsusest osaleb üritusel Kadri Kerberg.

Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni liikmete ettepanekud olid:
- vaadata üle 2014. aasta lõpuni kehtiv Terviseprofiil. Selleks moodustada 3-4 liikmeline 
meeskond. Edaspidi tuleb Terviseprofiil üle vaadata igal aastal, vajadusel täiendada;
-  2-3. oktoobril 2014. a toimuvast tervisedendaja koolitusest võtab osa Terviseprofiili koostaja 
Kalev Joab;



- haridus- ja kultuurikomisjonile teha ettepanek töötada välja Antsla valla üldine tunnustamise 
kord;
- tunnustamise korda lisada olemsasolevatele (Lusikapidu, Antsla valla Aasta Tegu, Kaunis 
Kodu),  nt Aasta Ettevõtja, Aasta Noor, Aasta Tervisedendaja;
- kaaluda Antsla linnas alkoholi tarbimise keelamist avalikus kohas;
- Antsla linnas puuduvad korrektsed suunaviidad nt arstiabi võimalusele (punaseristi märk), Lusti 
Lasteaia- , koguduse juurde jne.

Komisjoni liikmed leidsid, et valla prioriteetidest on kergliiklusteed esimesel kohal.

3. Informatsioon

Sotsiaaltöö peaspetsialist Vilve Lepik rääkis koolikohustust mittetäitvatest lastest ja sellega 
seotud probleemidest. 

Toimus arutelu.

Informatsioon võeti teadmiseks.

Üllar Salumets Ly Kalmet Helle Savi
koosoleku juhataja koosoleku juhataja protokollija
komisjoni esimees komisjoni aseesimees


